

# 曲阜师范大学

## 山东省政府友城留学生奖学金项目简介（2024）

### Application Guide of Shandong Provincial International Sister Cities Scholarship of Qufu Normal University 2024

#### 一、学校概况 Brief introduction of Qufu Normal University

曲阜师范大学创建于1955年，是山东省属重点高校，坐落在孔子故里——曲阜。学校现有教职工2545人，其中教授305人，副教授657人。现有本科生33790人，全日制硕士、博士研究生5264人。

Established in 1955 and located in Qufu city, the hometown of Confucius, Qufu Normal University (henceforth, QFNU) is specially funded by the Shandong provincial government. QFNU now has 2545 faculty members including 305 professors and 657 associate professors. The current total enrollment of full-time undergraduate students amount to 33790 and postgraduate students are 5264.

学校拥有11个博士一级学科，1个教育博士专业学位授予点，28个硕士一级学科，70个本科专业，形成了学士、硕士、博士以及博士后贯通培养，覆盖文、理、工、法等10大学科门类的综合性学科专业体系和人才培养体系。

QFNU has 11 first-level doctoral disciplines, 1 professional doctoral degree of education, 28 first-level disciplines offering master's degrees and 70 undergraduate programs, and has formed a complete cultivation system concerning degree program and post-doctoral program in 10 disciplines including science, engineering, law, economics, management,

education, art, etc.

曲阜师范大学拥有深厚的历史文化底蕴、得天独厚的地理位置、学习氛围浓厚、生活起居便利、校园活动丰富，是您最佳的选择！

Qufu Normal University, blessed with a profound history, unique geographical location, convenient and cozy life, various and colorful activities, is the best choice for you to study in China.

### 底蕴深厚的历史文化 Profound History

曲阜——伟大的思想家、教育家孔子的故乡，是儒家文化的发源地，是了解中华文化悠久与博大，感受中国传统文化魅力的心仪之地，被誉为“东方圣城”。

Qufu is the birthplace of Confucius (551BC-479BC), the great ancient Chinese thinker, philosopher, educator and the founding father of Confucianism. Lauded as the “Oriental Holy City”, Qufu is the top place for people to understand broad and profound Chinese culture and experience the charm of Chinese traditional culture.

曲阜——世界著名的历史文化名城和旅游胜地，文物古迹众多，孔府、孔庙、孔林被列入“世界文化遗产名录”，蜚声海内外。

As a renowned tourist attraction, many cultural relics are in Qufu city. Confucius family mansion, Confucius temple and Confucius cemetery are selected on the World Heritage List by UNESCO.

曲阜周边历史厚重，人文荟萃，孟子、墨子等一大批先贤学者，泰山、京杭大运河等众多文化自然名迹，形成了独一无二的中华传统文化聚集区。

There are also a large number of outstanding people like Mencius, Mozi and a lot of cultural and natural heritage sites like Mount Tai,

Beijing-Hangzhou Grand Canal in the neighboring areas of Qufu city. A unique Chinese traditional cultural clusters have been formed in China.

孔子博物馆、尼山圣境、中国教师博物馆、中外青少年交流基地等文化设施众多，带来切身的中华传统文化体验。

Confucius Museum, Nishan Sacred land, China Teachers Museum, China-Foreign Counties Youth Exchange Base and many cultural programs offer first-hand experience for Chinese traditional culture.

### 快速便捷的交通出行 Convenient Transportation

学校地处东部沿海，经济发达，活力迸发，与日本、韩国隔海相望，交通基础设施完备，国际出行便利。

Situated in the eastern and costal region of China, Shandong Province where QFNU is located, is known for its rapid economic development and vibrant social creation. This province faces Japan, South Korea across the sea. Based on complete infrastructure, convenient public transport is available for international trips.

学校拥有曲阜、日照两个校区，两城市均坐落在鲁南高铁沿线，相距 1 小时车程，校区交流沟通方便快捷。

QFNU has two campuses in Qufu city and Rizhao city. Shuttling between the two campuses by Lunan high-speed railway only takes an hour, which is very convenient.

学校所在城市，高铁、民航、高速公路齐全，前往北京、上海、南京、杭州、济南、青岛等中心城市的交通方式选择多、时间短，出行方便。

Including airport, high-speed railway, expressway, a comprehensive network of public transportation connects the two campuses to places

you can enjoy, like Beijing, Shanghai, Jinan, Qingdao, etc.

### **舒适优美的学习环境 Cozy Life Conditions**

国际学生自习室、汉语角、图书室、语音教室、多媒体平台等软硬件设施配备齐全，学习氛围浓厚。

Study room, Chinese corner, library, audio room and multimedia computing platform and other studying conditions are well equipped and foster thick atmosphere of learning.

国际学生配备独立公寓，公共厨房、健身房、洗衣间、空调、暖气、网络等配套生活设施完善。

International students enjoy independent living and teaching building, where there are shared kitchens, gyms, laundry, air conditioner, free network, heating, etc.

校园内餐厅、书店、银行、超市、医院、体育场馆等设施众多，满足各类生活需求。

There are also various supporting facilities near international student apartment, like restaurants, library, banks, supermarkets, gyms, etc., which can meet all kinds of needs in a convenient way.

### **独立健全的办学资质 Full-fledged Cultivation Qualifications**

学校具备语言进修生、本科生、硕士研究生、博士研究生贯通式培养资质，丰富的线上和线下汉语课程可为不同水平、层次和需求的国际学生提供教育教学服务。

QFNU holds enrollment qualifications for International Chinese Language Teachers Scholarship for language study and degree study for different students with different levels, and has much experience of teaching online and offline.

学校拥有鲁西南地区唯一来华国际学生汉语水平考试(HSK/HSKK)考点，周到的考试服务为考生取得优异成绩提供充足保障。

QFNU is the only test site in southwestern region of Shandong province for HSK/HSKK test. Its thoughtful test services guarantee students will get satisfying results.

### 丰富多彩的校园生活 Various Campus Activities

听、说、读、写等语言能力课程，生活汉语、广告汉语等专题性汉语课程，书法、太极等中华优秀传统文化体验课程，安排合理，丰富多彩。

During the study time, Chinese language learning such as reading, writing, listening, thematic courses such as Everyday Chinese, Advertisement Chinese, etc., culture experience courses such as paper-cutting, calligraphy, etc., will be organized properly.

文体活动、志愿服务等课余时间种类多样，学生可以根据自己的兴趣爱好自主选择，在交流中不断提高语言水平。

Many colorful extracurricular activities like arts and sports events, volunteering services, etc., are offered for international students to improve their language skills in free time.

定期组织前往曲阜周边及西安、洛阳、南京等省内外古都名城实地开展研学，充分激发学生学习兴趣。

Study tour for international student such as visiting famous cultural and natural landscapes in different famous cities like Xi'an, Luoyang, Nanjing, etc. in China are organized regularly to encourage their further interest in studying.

## 二、招生专业 Majors

培养学院	专业	授课语言	授予证书
国际教育学院	一学期语言研修 (2024.02-2024.07)	中文	结业证书
	一学期语言研修 (2024.09-2025.02)		
	一学年语言研修 (2024.09-2025.07)		
<b>Study College</b>	<b>Majors</b>	<b>Teaching Language</b>	<b>Certificate</b>
College of International Education	One semester language study (2024.02-2024.07)	Chinese	Completion Certificate
	One semester language study (2024.09-2025.02)		
	One academic year language study (2024.09-2025.07)		

### 三、入学条件 Eligibility

1.年龄要求：18-45 岁；

Demands for age: Between the ages of 18 and 45;

2.持有效外国护照的非中国籍公民；

Foreigner who has a legal passport;

3.对华友好，身体健康，遵守中国法律法规，无犯罪记录；

Be friendly with China, in good health, abide by the laws and regulations and no crime record;

4.学业成绩优秀且未同时获得其他各类奖学金；

Applicants shall not be recipients of other scholarships for international students.

### 四、奖学金资助内容 Scholarship

类别 \ 范围	注册费	学费	住宿费	基本生活费	医疗保险
全额奖学金	免	免	免	1000 元/月	免
<p>1、一学期研修专业奖学金获得者可享受免费住宿和生活补助的期限为 5 个月，其余时间无基本生活补助，并须缴纳住宿费；</p> <p>2、一学年研修专业奖学金获得者可享受免费住宿和生活补助的期限为 10 个月，其余时间无基本生活补助，并须缴纳住宿费；</p> <p>3、奖学金获得者需自行支付体检费用、签证办理费用、教材费用。</p>					
Scholarship Contents	Register	Tuition	Dormitory	Living Allowance	Insurance
	Free	Free	Free	¥1000/Month	Free
<p>1.If applicants are enrolled for one semester of language study, the living allowance is distributed over five months, and dormitory is provided free of charge during the five months.</p> <p>2.If applicants are enrolled for one academic year of language study, living allowance is distributed over ten months (except February and August) during the year, and dormitory is provided free of charge during the ten months (except February and August).</p> <p>3.The applicants who get the scholarship should pay the textbook、visa、physical examination during study.</p>					

## 五、申请及录取流程 Application Procedures

1. 报名申请：申请者填写附件申请表，于 1 月 10 日将申请表发送至我校指定邮箱 [chenxiaoli@qfnu.edu.cn](mailto:chenxiaoli@qfnu.edu.cn)。

Applicants should complete the attached application form and send it to the designated email address: [chenxiaoli@qfnu.edu.cn](mailto:chenxiaoli@qfnu.edu.cn) before January 10th.

2. 录取：2023 年 1 月 13 日，我校对申请人的学历背景、学

术能力、汉语能力进行审核后，确定奖学金名单，并通知学生所在学校。

After reviewing all the materials, QFNU will determine the list of scholarships and notify the home university before January 13.

## **六、注意事项 Others**

### **1. 签证 Visa**

曲阜师范大学向来华学习的国际学生发放《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》（JW202）；国际学生持本人有效护照、《录取通知书》、《外国留学人员来华签证申请表（JW202）》和其他要求的材料到中国驻外使领馆办理来华学习签证。

QFNU gives Admission Letter and Visa Application for Study in China (JW202) to international students who are successful in application. Then students should bring related documents to Chinese Embassy or Consulate to apply study visa.

### **2. 课程设置 Course schedule**

学校将根据实际情况，对当年开设课程进行适当调整，具体课程安排以当年实际安排课程为准。

Please contact College of International Education in QFNU for curriculum, application materials and etc.

## **七、联系方式 Contact Us**

中华人民共和国 山东省 曲阜市 静轩西路 57 号 曲阜师范



大学

电话：86-537-4458558、86-537-4455878

邮箱：chenxiaoli@qfnu.edu.cn； lxqsd@qfnu.edu.cn

联系人：陈老师 司老师

Address:

Qufu Normal University. No.57, Jingxuan West Road, Qufu  
City, Shandong Province, People's Republic of China.

Phone/Fax: 86-537-4458558, 86-537-4455878

E-mail: chenxiaoli@qfnu.edu.cn； lxqsd@qfnu.edu.cn

Contacts: Ms. Chen; Mr. Si